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آموزشگران محور توسعه طرح های نوین سازمان مدیریت پسماند
جمع آوری بیش از 2 هزار تن پسماند تر از میادین 

میوه و تره بار از ابتدای سال جاری تا کنون  
در ادامه فعالیت های سازمان مدیریت پسماند 
در زمینه به کارگیری شیوه های نوین جهت 
کاهش پسماند ورودی به مجتمع پردازش و 
دفع آرادکوه، کار آموزش شهروندان و اصناف 
فعال در میادین میوه وتره بار در راســتاي 
تفكیك پســماندهاي تر و خشك در مبدأ 
تولید و جلب مشــارکت موثر آنان از طریق 

آموزشگران مناطق 22 گانه آغاز شد.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان مدیریت پسماند؛ شادی مالکی، معاون امور 
مناطق سازمان مدیریت پسماند، ضمن اعلام این خبر گفت: طرح جمع آوری جداگانه پسماند 
تر میادین میوه وتره بار با هدف تولید کود کمپوست با کیفیت با  پذیرش روزانه 80 تن پسماند تر  
توانسته از ابتدای فروردین ماه تاکنون  در سایت تولید کمپوست در اراضی جنب ایستگاه جهاد 

بیش از 2 هزار تن پسماند تر را به کمپوست تبدیل کند.
او در ادامه با اشاره به ابلاغ دستورالعمل تفکیک از مبدا پسماند تر و خشک در میادین میوه و تره 
بار توسط معاونت خدمات شهری شهرداری تهران به مناطق 22 گانه و سازمان مدیریت میادین 
میوه و تره بار و نقش آموزش و فرهنگ ســازی شهروندان در اجرای بهینه این طرح گفت: 
آموزشگران پل ارتباطی این سازمان و مردم بوده که  با ارتباط مطلوب و تاثیر گذار با شهروندان 

می توانند آنها را به اجرای طرح ها و برنامه های سازمان تشویق کنند.
معاون امور مناطق سازمان مدیریت پسماند، با تاکید بر اهمیت کاهش تولید و حجم پسماند و 
تأثیرات زیست محیطی آن خاطر نشان کرد: جلب مشارکت شهروندان و ارتقا سطح آگاهی آنان 
سبب موفقیت مدیریت شهری در اجرای کلیه طرح ها و برنامه های زیست محیطی از جمله 
مدیریت پسماند تر میادین میوه وتره بار خواهد شد که بر همین اساس  آموزشگران با مراجعه 
به میادین میوه و تره بار ، اطلاعات مربوط به اهمیت اقتصادی،اجتماعی، زیست محیطی و  
بهداشتی ناشی از تفکیک پسماند تر این مراکز را  به اصناف مربوطه بیان کرده و آنها را به اجرای 

بهینه این طرح تشویق می کنند.
شادی مالکی با اشاره به وجود  285 مرکز میوه و تره بار در سطح شهر تهران اظهارداشت: 
در حال حاضر به منظور جمع آوری جداگانه پسماند تر میادین میوه وتره بار،  68 عدد مخزن 
1100 لیتری و 60 عدد مخزن غلطان توسط  سازمان مدیریت پسماند در این مراکزاستقرار 
یافته، همچنین به منظور مدیریت پسماند های بوستان های پایتخت نیز این سازمان با انجام 
هماهنگی های  لازم با سازمان بوستان ها جهت جمع آوری پسماند های سبز این مراکز ) 
چمن، برگ، علف کشی و تعویض نشاء( با استقرار مخازن غلطان  در 7 بوستان  اقدام کرده که 

این پسماندها پس از جمع آوری به کود کمپوست با کیفیت تبدیل می شود.

عوارض صادراتی کالاهای صنایع معدنی لغو شد
به دنبال آنكه ابتدای هفته جاری، مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت اعلام کرد گمرکات کشور همچنان نسبت به اخذ عوارض 
صادراتی پلكانــی در حوزه صنایع معدنی اقدام می کننــد و این اقدام را 
غیرقانونی خواند، گمرک جمهوری اسلامی ایران، رسما لغو عوارض صادراتی 

را به کلیه واحدهای ستادی و گمرکات اجرایی ابلاغ کرد.
سیف الله امیری در نامه ای خطاب به سعید عباسپور )مدیرکل دفتر صادرات و واردات(، تاکید 
کرده اســت که مصوبه ستاد تنظیم بازار دولت در دریافت عوارض صادراتی پلکانی تا پایان 
اردیبهشت ماه اعتبار داشته و مصوبه ای مبنی بر تمدید آن ابلاغ نشده است؛ لذا هرگونه اقدام 
گمرک در خصوص اخذ عوارض صادراتی بعد از یکم خرداد ماه فاقد سند قانونی است. علیرغم 

این موضوع اما گمرکات هنوز نسبت به اخذ عوارض اقدام می کنند که خلاف مصوبه است.
به دنبال این موضوع، علی اکبر شامانی- مدیرکل دفتر صادرات گمرک ایران- در نامه ای به 
کلیه واحدهای ســتادی و گمرکات اجرایی اعلام کرده است که مهلت موضوع اخذ عوارض 
صادراتی پلکانی از مواد معدنی و کالاهای صنایع معدنی، محصولات پتروشیمی و کشاورزی به 

پایان رسیده و هرگونه اخذ عوارض خلاف مصوبه تنظیم بازار است.
شایان ذکر است که اخذ عوارض صارداتی از مواداولیه معدنی و صنایع معدنی با انتقاد بسیار 
فعالان معدنی همراه شــده بود؛ بر این اساس وزارت صمت طی دو مرحله اقدام به اصلاح و 

حذف عوارض صادراتی برخی مواد و محصولات معدنی کرده بود.

عضو هیات مدیره اتحادیه واردکنندگان نهاده های دام و طیور:
مشکلی در تامین نهاده های دامی در کشور وجود ندارد

عضو هیات مدیره اتحادیه واردکنندگان نهاده های دام و طیور ایران گفت: با 
وجود چالش های بین المللی و اجرای طرح مردمی کردن یارانه ها مشكلی در 

تامین نهاده های دامی مورد نیاز در کشور وجود ندارد.
محمد مهدی نهاوندی با اعلام این مطلب افزود: با توجه به تداوم درگیری اوکراین و افزایش 
مستمر قیمت های جهانی رفع پاره ای از موانع موجود در جهت تقویت جریان تامین کالا های 
اساسی ضروری به نظر می رسد.وی ادامه داد: در حال حاضر قیمت های ارزی و قیمت های 
ریالی همخوانی با قیمت های واقعی بازار جهانی ندارد، البته این موضوع مورد تایید مقامات 
مسئول هم هست و قول اصلاح آن را داده اند اما نکته مهم این است که با این شرایط بخش 
خصوصی قادر به خرید از بازار جهانی نخواهد بود.این مسوول صنفی تصریح کرد:  پیش بینی 
کارشناسان مبنی بر تداوم روند افزایش قیمت های جهانی در نیمه دوم سال است بنابراین باید از 
فرصت موجود برای افزایش حجم خرید خارجی و ذخیره سازی کالای اساسی مورد نیاز کشور  

حداکثر استفاده را داشته باشیم.
وی با بیان اینکه وضعیت فعلی بازارگاه تناسبی با شرایط آزاد سازی نرخ ارز نهاده ها نداشته و 
تبدیل به یک گلوگاه در جریان توزیع نهاده ها شده است ، اظهار کرد: هرچند انتظار می رفت 
تدابیر لازم اصلاحی قبل از اجرای طرح مردمی سازی یارانه ها پیش بینی شده باشد لیکن با 
وجود گذشت 20 روز از اجرای این طرح ساختار سامانه بازارگاه اصلاح و مناسب سازی نشده 
است.عضو هیات مدیره اتحادیه واردکنندگان نهاده های دام و طیور ایران ادامه داد:  البته به نظر 
می رسد بعضی از این مقاومت ها ناشی از فشار جریان های رانت خوار است که با وجود حذف 

ارز ترجیحی هنوز در برابر حذف امضاهای طلایی مقاومت می کنند.  
وی گفت: البته تسریع در  اجرایی شدن توافقاتی که تشکل های مرتبط اخیرا با مقامات مسئول 
در زمینه های مختلف از جمله اصلاح فوری سامانه بازارگاه ، خرید ریالی محموله های وارداتی 
بخش خصوصی توسط شرکت پشتیبانی امور دام ، اصلاح قیمت های ابلاغی بر اساس ضوابط 
ســازمان حمایت و حذف دخالت های دولتی غیر ضروری داشته اند می تواند زمینه حضور 
موثر تر بخش خصوصی را  برای تامین کالاهای اساسی با نرخ مناسب تر در پی داشته باشد. 

نهاوندی خاطرنشان کرد: بدون شک چالش تامین نقدینگی در زنجیره تامین هم نکته مهمی 
است البته تشکل های وارداتی آمادگی خود را برای تامین بخشی از نیاز موجود را به صورت 

اعتباری و در قبال تضامین بانکی اعلام کرده اند.

اخبار کوتاه 

وزیر امور اقتصادی و دارایی از مد نظر قرار گرفتن 
طرح تفكیك حساب های شخصی از تجاری مردم 
برای رصد بهتر درآمدهــا و گردش مالی آنها به 
منظور پرهیز از مشكلاتی خبر داد که از جمله باعث 
حذف اشــتباه عده ای از مشمولین دریافت یارانه 

دولتی شده است.
سیداحسان خاندوزی طی ســخنانی در جمع خبرنگاران در 
حاشیه نشســت خود با جمعی از کارآفرینان و تولید کنندگان 
بخش های دانش بنیان کشور، در پاسخ به سؤالی در خصوص 
شکایت های واصله در پایگاه اطلاعات رفاه ایرانیان اظهار کرد: 
دلایل شکایت های دریافتی متفاوت است؛  مثلا برخی موارد، 
ناشی از عدم ارســال اطلاعات اقتصادی کامل افراد از طرف 
دســتگاه های مربوط اســت و برخی از موارد، مثلا ناشی از 
این اســت که من به عنوان یک شهروند، در حال استفاده از 
حساب خودم برای یک فعال اقتصادی دیگر هستم، یا فرضا 
یک مجموعه خیریه یا صندوق دارم و ... به هر دلیل، عملکرد 
بالای حساب بانکی من لزوما به این معنا نیست که درآمد خیلی 

بالایی دارم.
طبق اعلام وزارت امور اقتصادی و دارایی، وی گفت: برای حل 
این جور مسایل و مشکلات، تفکیک حساب های شخصی از 
تجاری مد نظر دولت قرار گرفته است که توضیحات بیشتر در 

این خصوص بعدا اعلام خواهد شد.
خاندوزی در ادامه، در پاسخ به پرسش دیگری با بیان اینکه در 
درگاه ملی مجوزهای کسب و کار، غیر از امکان ثبت درخواست 
مجوز، امکان شکایت هم وجود دارد تأکید کرد: اگر یک دستگاه 
اجرایی با وجود کامل بودن مستندات متقاضی، در مهلت مقرر، 
جواب وی را ندهد، یا پاســخ منفی بــه او بدهد، پس از انجام 

بررسی های لازم، حتما با دستگاه مربوطه برخورد خواهد شد.
وزیر اقتصاد اعلام کرد: بررســی ها نشان می دهد، از میان 
تقاضاهای دریافت مجوز متقاضیان شروع کسب و کار، حدود 
60 درصد درخواســت ها به دلیل نقصان مدرک متقاضیان با 
پاسخ منفی مواجه شــده؛ 20 درصد از درخواست ها منجر به 
صدور مجوز شده و در 1۳ درصد موارد هم شاهد تأخیر در صدور 

مجوز از طرف دستگاه اجرایی بوده ایم.
خاندوزی تصریح کرد: گذاشــتن هر شرطِ سلیقه ای و قابل 
تفسیر که می تواند متقاضیان را با مشکل و سردرگمی مواجه 
کنــد و این اختیار را به مقام دولتی بدهد که به هر کس دلش 
خواست مجوز بدهد و به هر کسی نخواست، ندهد، باید متوقف 
شود.وزیر اقتصاد از متقاضیان مجوز کسب و کار خواست اگر 
موردی سراغ دارند که همچنان شروط سلیقه ای برای صدور 
مجوز باقی است، حتما معرفی کنند تا خود وی به قید فوریت، آن 
را در دستور کار هیئت مقررات زدایی قرار دهد و مورد رسیدگی 

جدی واقع شود.
خاندوزی در ادامه با اشاره به موضوعات مطروحه در نشست 
با کارآفرینان و تولید کنندگان بخش های دانش بنیان کشور و 
استماع نقطه نظرات و مشکلات آنها گفت: تلاش ما از این پس 
این خواهد بود که تمام آیین نامه ها و بخشنامه هایی که توسط 
وزارت اقتصاد به هیئت دولت ارائه می شــود، حتما با اخذ نظر 
نهاد های تخصصی، انجمن ها و تولید کنندگان و کارآفرینان 

کشور باشد.
وی با بیان اینکه در آیین نامه مورد نظر حتما باید درج شــود 
که نظرات کدام نهاد ها در تدوین آن اخذ شــده است؛ گفت: 
به این ترتیب دیگر دولت قاعده ای را تصویب نخواهد کرد که 

مشکلات احتمالی آن، از قبل دیده نشده و نیازمند اصلاحات و 
تغییرات مکرر باشد.

او اعلام کرد: در مورد شکایت های شرکت های دانش بنیان 
از سازمان امور مالیاتی نیز، این سازمان مکلف شد، ظرف یک 
ماه آینده، هیئت ویژه ای را برای رسیدگی به شکایت های این 

شرکت ها راه اندازی کند.
خاندوزی با بیان اینکه بسیاری از شرکت های دانش بنیان، 
اساسا مشمول معافیت ها و مشوق های مالیاتی هستند، افزود: 
در این هیات بطور خاص، تعیین تکلیف اینگونه مسایل مالیاتی 

صورت خواهد گرفت.  
وزیــر اقتصاد در ادامه با اشــاره به درخواســت های متعدد 
شــرکت های دانش بنیان برای دریافت تسهیلات از محل 
تبصره 18 قانون بودجه سال 1۴01 اعلام کرد: آیین نامه اجرایی 
این تسهیلات، توسط وزارت اقتصاد آماده شده است که در آن 
حداقل 10 درصد سهم تسهیلات مذکور را برای شرکت های 
دانش بنیان با نرخ ترجیحی و حدود دو درصد پایین تر از سایر 

تولیدکنندگان اختصاص داده ایم.
خاندوزی در بخش دیگری از سخنان خود در جمع خبرنگاران، 
در پاسخ به سؤالی در مورد اقدامات دولت برای مقابله با افزایش 
زنجیره ای قیمت کالاها، عنوان داشت: وزارت صمت و ستاد 
تنظیم بازار که مسئولیت کنترل قیمت ها را بر عهده دارد پیشنهاد 
خوبی را آورده اند که تصویب اولیه آن در ستاد اقتصادی دولت 
هم صورت گرفته است و به زودی و ظرف چند روز آینده رسما 

مصوبه مربوط به آن توسط ستاد تنظیم بازار ابلاغ خواهد شد.
وی گفت: بنا بر این مصوبه، تولیدکنندگان کشور، صرفا بار 
عایت قاعده و منطق کارشناسی اقتصادی، امکان افزیش قیمت 
خواهند داشت که تفصیل این موضوع هم توسط وزیر صمت به 

زودی اعلام خواهد شد.
معافیت صادرکنندگان از مالیات بر نرخ تسعیر ارز

خاندوزی در جلسه پیگیری موانع سرمایه گذاری و تولید که 
با حضور مدیران صنایع تولیدی، صادرکنندگان و شرکت های 
دانش بنیان هم اظهار داشــت: یکی از بحث های اواخر سال 
گذشته در شورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی به موضوع 

اخذ مالیات و شناسایی سود ناشی از تسعیر نرخ ارز مربوط بود، و 
به جهت استدلال های حقوقی محکم از طرف شورای گفتگوی 
دولت و بخش خصوصی و تأیید آن از سوی کمیسیون حقوقی 
مجلس و دولت، شورای عالی مالیاتی مجدداً تشکیل جلسه داد 
و پس از استماع استدلال ها، رای پیشین خود را به نفع فعالان 

و صادرکنندگان کشور اصلاح کرد.
وزیر اقتصاد در این نشست با بیان اینکه از معاون اقتصادی 
خود خواسته است  جلساتی به شکل ماهانه با بخش های فعال 
کارآفرینی، تولیدکنندگان و صادرکنندگان کشور برگزار شود، 
گفت: برگزاری این جلسات برای این است که بتوانیم بخشی 
از گره ها را باز کنیم و در این زمینه نیز هیچ ادعای بزرگ دور از 
دسترسی هم نداریم، اما تلاش می کنیم برخی از گره هایی که 
پیش پای تولیدکنندگان و صادرکنندگان است را برداریم و نشان 
دهیم که مسیر سیاست گذاری حمایت گرا از تولیدات و صادرات 
و به ویژه تولیدات دانش بنیان در کشور زنده و جاری است ولو 
با افت و خیز و با سرعت کم اما این مسیر همچنان به عنوان 

ایده و باور اصلی در ستاد اقتصادی دولت پیگیری خواهد شد.
خانــدوزی در ادامه گفت: از معاونت اقتصادی وزارت اقتصاد، 
می خواهم با توجه به اینکه اخذ نظرات نهادها و انجمن های 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان در کشور می تواند به پیشگیری 
بسیاری از چالش هایی که در آینده ممکن است ایجاد شود  از 

ابتدا در قوانین و مقررات لحاظ کنند.
وی افزود: ما در دولت مکلف هستیم که کیفیت مقررات گذاری 
اقتصادی را به نحوی ارتقاء بدهیم که هر هفته و هر ماه نیازمند 
اصلاحیه های مکرر بر روی دستورالعمل ها و بخش نامه ها 
نباشیم و همکاران من در وزارت اقتصاد، تمام بخش نامه هایی 
که از حوزه وزارت اقتصاد به دولت ارسال می شود را حتماً باید 
با اخذ نظرات نهادها و انجمن های تولیدی و تخصصی مربوطه 

انجام دهند.
خاندوزی در ادامه گفت: بنده هیچ پیش نویس لایحه ای که 
منافع تولیدکنندگان و صادرکنندگان در آن درگیر است را امضاء 
و ارسال نخواهم کرد، مگر اینکه در ذیل آن درج شده باشد که 
چه نهادها و تشکل هایی از فعالان اقتصادی کشور این پیش 

نویس را دیده و در مورد آن نظر داده اند.
وزیر اقتصاد افزود: این اقدام کمک خواهد کرد که در آینده ما 

کمتر نیازمند اصلاح بخشنامه ها و آیین نامه ها باشیم.
 خاندوزی در ادامه سخنانش به اقدامات دولت در خصوص ارز 
ترجیحی اشاره کرد و در این زمینه گفت: اقدام دولت در زمینه 
اصلاح ارز ترجیحی بلندترین صدا و عملی ترین و واقعی ترین 
ادعاســت مبنی بر اینکه ما اساساً به حمایت در نقطه تولید یا 
حمایت در نقطه مصرف کننده باور داریم و حمایت از واردکننده 
یک انحراف بزرگ اســت که نه به توانمندی و مقاوم شدن و 
کاهش آسیب پذیری و افزایش خود اتکایی داخل کمک می 
کند و نه به افزایش بهره وری و کاهش رانت و فساد، بنابراین 
چه در خصوص اقلام و کالاهایی که دولت این سیاست را اتخاذ 
کرده و چه در مورد برخی اقلام دیگر که بر اساس قانون بودجه 
سال 1۴01 دولت مکلف به اصلاحات مربوط به ارز ترجیحی در 
رابطه با آنهاست، مطمئن باشید که مسیر همین مسیر است و 
اگر بنا بر حمایت است، این حمایت باید از تولید کننده داخل و 

کشاورز داخل صورت بگیرد و نه از واردکنندگان!
وزیر اقتصاد در ادامه به موضوع حمایت از شــرکتهای دانش 
بنیان اشاره کرده و در این خصوص گفت: با تعاملی که با معاونت 
علمی و فناوری ریاست جمهوری انجام داده ایم به یک آیین 
نامه حمایت از تولید دانش بنیان رسیدیم و بخشی از آن ناشی 
از تصویب قانون جدیدی است که اخیراً توسط مجلس شورای 
اسلامی برای حمایت از تولید دانش بنیان لازم الاجرا شده است 
و بخش دیگر نیز مربوط به ظرفیت های ذیل وزارت اقتصاد 
است که در حوزه های مالیاتی گمرکی و غیره برای هر کدام 
از زیرمجموعه ها نقش و کارویژه های مشخص مبنی بر اینکه 
چه کمک هایی می توانند به شرکتهای دانش بنیان ارایه دهند، 

تعیین شده است.
خاندوزی در ادامه ابراز امیدواری کرد، با انجام ویرایش نهایی 
این آیین نامه و سند توافق بین وزارت اقتصاد و معاونت علمی و 
فناوری ریاست جمهوری طی ده روز آینده و امضاء و ابلاغ آن، 
بسیاری از دغدغه های مربوط به حوزه مالیاتی کارآفرینان به 

ویژه شرکت های فعال در حوزه دانش بنیان مرتفع شود.

وزیر اقتصاد در ادامه جلسه از رئیس کل سازمان امور مالیاتی 
خواست، کمیته ویژه ای به منظور رسیدگی به شکایات مالیاتی 
شرکت های دانش بنیان در این سازمان ایجاد شود و با توجه 
به اینکه دامنه این شرکتها خیلی محدود تربوده و حمایت های 
قانونی نیز بر اساس قانون شرکت های دانش بنیان مورد تأکید 
قرارگرفته است، گفت: از ابتدا بنا بر این بوده که شرکت های 
دانش بنیان با انواع مشوق ها و کمک ها از نهال هایی کوچک 
به درخت های تنومند تبدیل شوند اما همچنان مشکلات چه در 
خصوص خود شرکتها و چه در پارک ها وجود دارد، اما امیدواریم 
این مشکلات تا پایان امسال از روی میز سیاستگزار برداشته 

شده و مشکلات دانش بنیان ها حل و فصل شود.
وزیر اقتصاد افزود: یکی از خبرهای اطمینان بخش این است 
که اواخر سال گذشته، یکی از مسائلی که در جلسات شورای 
گفتگوی دولت و بخش خصوصی مــورد بحث های زیادی 
قرارگرفت، مربوط به موضوع اخذ مالیات و شناسایی سود ناشی 
از تسعیر ارز و جهش قیمت ارز بود و با اینکه در ابتدا نظر شورای 
عالی مالیاتی این بود که باید از محل این سود مالیات اخذ شود، 
اما به جهت اســتدلال های حقوقی محکم شورای گفتگوی 
دولــت و بخش خصوصی و تایید حقوقی مجلس و دولت، از 
سازمان امور مالیاتی در خواست کردم که اعضای محترم شورای 
عالی مالیاتی تشکیل جلسه دادند و این استدلال ها را شنیدند 
و در نهایت منجر به این شــد که در 12 اردیبهشت سالجاری 
رای پیشین شورای عالی مالیاتی به نفع فعالان و صادرکنندگان 

کشور اصلاح شد .
خاندوزی با اشاره به اینکه، علیرغم اینکه برخی می گفتند، 
برای وجهه وزارت اقتصاد و سیاستگذار خوب نیست که رأی 
سال گذشته یک بار دیگر در شورای عالی مالیاتی مطرح شده و 
تجدید نظر در آن صورت بگیرد، افزود: آنچه برای ما به عنوان 
خط قرمز و اصل مقدس است حفظ و تقویت انگیزه تولید کننده 

و صادرکننده در اقتصاد کشور است .
وی تأکید کرد: عملکرد تمام دستگاه های کشور باید منجر به 
این خروجی شود که فعالان بخش خصوصی و تولید کنندگان 
احساس کنند، مورد حمایت عملی قرار می گیرند و در غیر این 

صورت خروجی برای اقتصاد کشور حاصل نخواهد شد.
خاندوزی در ادامه و با اشاره به درخواست یکی از کار آفرینان 
حاضر در این نشست در خصوص حذف فرایند توافق با ممیز 
و مالیات های توافقی در نظام مالیاتی کشور، گفت: اصلًا چه 
معنایی دارد وقتی ما حتی در حوزه نظام صنفی و مشمولین ماده 
100 به این ســمت حرکت کرده ایم که از تمام مواجهه های 
فیزیکی بین ممیز مالیاتی و مودیان مالیاتی پرهیز کرده و آن را به 
حداقل ممکن برسانیم و از مرحله ارسال اظهارنامه ها تا شکایات 
را در سامانه های سازمان امور مالیاتی ساماندهی کنیم تا کمتر 
نیاز به مواجهه رو در رو و بروز مفاسد مختلف باشیم، همچنان 

چنین مشکلاتی در نظام مالیاتی وجود داشته باشد .
وزیر اقتصاد افزود: در بخش شــرکت ها و اشخاص حقوقی 
اساساً پایه کار بر این است که تمام دفاتر کل و مستندات و غیره 

باید به طریق اولی ما را از مواجهه فیزیکی بی نیاز کند. 
او از مســئولان سازمان امور مالیاتی کشور که در این جلسه 
حضور داشتند خواست، هر مورد و مصداقی که از طرف ممیزین 
اصرار برای توافق پیش از رسیدگی دفاتر صورت بگیرد، در کمیته 
بررسی شکایات این سازمان بررسی شده و این موارد حتمًا هم 
در بخش های نظارتی سازمان و هم دادسرای مالیاتی ظرف 

کمتر از یک ماه مورد رسیدگی قرار گیرد.

وزیر اقتصاد: 

حساب های شخصی مردم از حساب های تجاری تفکیک می شود

اینفوگراف

معاون وزیر راه و شهرسازی از افتتاح چهار یا پنج محور آزادراهی 
در سال جاری به شرط تامین منابع مالی مورد نیاز خبر داد و گفت: 
اگر این اتفاق رخ دهد رشد 2.۵ برابری را در این زمینه از نظر 
طول آزادراه های افتتاح شده نسبت به ۱۰ سال گذشته خواهیم 

داشت.
خیراله خادمی، مدیرعامل شرکت  ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور 
اظهار کرد: چهار آزادراه که پیشرفت فیزیکی بالاتری )بیش از 75 درصد( دارند 
امسال به بهره برداری خواهند رسید که البته با توجه به اینکه محورهای مورد 
نظر جزو آزادراه های مشارکتی هستند باید تامین مالی آن از سوی دولت و بخش 
خصوصی انجام شود تا بتوانیم به هدف خود یعنی افتتاح بیش از 26۹ کیلومتر 
آزادراه دست پیدا کنیم و در این صورت با رشد 2.5 برابری نسبت به 10 سال 

گذشته مواجه خواهیم شد.
بلندترین و گران ترین آزادراه کشور

وی افزود: آزادراه شیراز-اصفهان که به عناون بلندترین محور آزادراهی کشور 
به طول 222 کیلومتر آماده بهره برداری شده است و تقریبا در شش قطعه آن 
حدود ۹۴ درصد پیشرفت فیزیکی داشته ایم. این آزادراه در هفت قطعه و به طول 
222 کیلومتر طراحی شــده اما شش قطعه آن به طول 210 کیلومتر در سال 
جاری و به زودی افتتاح خواهد شد که تا بهره برداری و برای تکمیل آن نزدیک 

به 1500 تا 2000 میلیارد تومان اعتبار نیاز داریم.
معاون وزیر راه و شهرسازی  ادامه داد: از این میزان اعتبار سهم دولت و سرمایه 
گذار بخش خصوصی )قرارگاه خاتم الاوصیا وزارت دفاع( 50-50  اســت و از 
نظر اجرایی کار قابل تحویل است. چرا که در این پروژه یک لایه آسفالت به 
صورت کامل انجام شده و مراحل نصب  نیوجرسی و علائم راهنمایی و رانندگی 

نیز به تا 50 درصد انجام شــده است. بر این اساس پیشرفت فیزیکی آزادراه 
شیراز – اصفهان ۹۳.7 درصد و قابل تحویل است.

خادمی خاطرنشان کرد: در سفر اخیر دولت به استان فارس این پروژه آزادراهی 
جزو پروژه های اولویت دار دولت بود و اگر دولت بتواند قیر و البته اعتبار مورد 
نیاز را تامین کند و سرمایه گذار هم بتواند باقی مانده سهم 50 درصدی خودش 
از این آزادراه را پرداخت کند، مسلما این آزادراه به عنوان اولویت اول آزادراه های 
در دســت ساخت دولت در ســال جاری و به زودی افتتاح خواهد شد. البته با 
قیمت ها تا کنون بیش از 12 هزار میلیارد تومان در آزادراه شــیراز – اصفهان 

هزینه شده است.
بازشدن گره ترافیكی همیشگی با آزادراه منجیل رودبار

وی همچنین درباره دومین اولویت آزادراه های در دست افتتاح نیز گفت: آزادراه 
منجیل- رودبار به عنوان آخرین حلقه از آزادراه قزوین- رشت در صورت تامین 
اعتبار مورد نیاز در سال  جاری به بهره برداری می رسد و این اقدام گام مهمی 
در تکمیل کریدور آزادراهی شمال- جنوب کشور و افزایش ظرفیت های بهره 

برداری از بندر امام خمینی در شمال خلیج فارس است.
مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور اضافه کرد: 
آزادراه منجیل-رودبار باقی مانده آزادراه قزوین-رشت بوده که به دلیل آنکه همه 
این مسیر تونل و پل است، یکی از پیچیده ترین و سخت ترین آزادراه های کشور 
به شــمار می رود. همچنین این آزادراه از کنار بافت شهری و بالای رودخانه 
عبور می کند و به همین دلیل کار در این محور بسیار سخت و دشوار است اما 

امیدواریم امسال به بهره برداری برسد.
خادمی یکی از مشــکلات این آزادراه راه تامین مالی آن عنوان کرد و گفت: 
مجمــوع تامین آن 800 میلیارد تومان بوده کــه 100 درصدش را دولت باید 

پرداخت کند و اگر این آزادراه افتتاح شود یکی از گلوگاه های ترافیکی همیشگی 
از بین خواهد رفت.

آزادراه تهران-شمال همچنان در وعده افتتاح
وی سومین اولویت در پروژه های آزادراهی کشور را باند رفت منطقه دو آزادراه 
تهران-شمال اعلام کرد و گفت: همه تلاش مان این است که باند رفت منطقه 
دو آزادراه تهران-شمال در سال جاری به صورت کامل آماده بهره برداری شود 
و به این ترتیب مردم بتوانند از منطقه دو تا پل زنگوله که به صورت چهار خطه 

عبور کنند. 
همچنین در بازددیدی که اخیرا از این منطقه انجام شــد، بیش از 2100 نفر 
نیروی کار، هزار دستگاه ماشین آلات سنگین و کارگاه های فعال متعددی هستند 
که با وجود شرایط سخت در این آزادراه کار می کنند تا پایان امسال بتوانیم آن 

را تمام کنیم. بنابراین باید از پیمانکاران و ســرمایه گذار  آزادراه تهران-شمال 
تشکر کرد.

مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور ادامه داد: باند 
رفت آزادراه تهران-شمال تا کنون حدود 77 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است  
و در هفته گذشته به همراه وزیر زیرساخت ارمنستان که از آن بازدید کردیم این 
مسئول خارجی روند فعالیت و پیشرفت آن را حیرت زده توصیف کرد چرا که 
این پروژه سنگین بدون نیاز به هیچ تخصص، نیروی انسانی و تجهیزات خارجی 

انجام می شود و به عنوان پروژه قرن از آن یاد کرد.
خادمی همچنین در پاسخ به سوالی درباره اینکه باند برگشت منطقه دو آزادراه 
تهران-شمال چه زمانی آماده بهره برداری خواهد شد و چه وضعیتی دارد، گفت: 
در باند برگشت یا همان باند غربی این آزادراه فعالیت و عملیات اجرایی به صورت 
همزمان با باند رفت انجام می شود. در تونل ها و پل ها فعالیت سنگینی در حال 

انجام است چرا که نمی توانیم در آن نقاط کار نکنیم.
وی افتتاح بخشــی از آزادره مراغه-هشترود به طول ۳5 کیلومتر را از دیگر 
پروژه های اولویت دار برای افتتاح در ســال جاری برشمرد و افزود: این محور 
آزادراهی در حال آماده سازی بوده و مسیر آزادراهی میانبری است که بخش های 

جنوبی را به مراغه و نهایتا هشترود متصل خواهد کرد.
معاون وزیر راه و شهرســازی اظهار کرد: طول این محــور آزادراهی حدود 
۹0 کیلومتر است و ۳5 کیلومتر آن که مردم به آن نیاز بیشتری دارند، در اولویت 
نخست قرار گرفته و در سال جاری افتتاح خواهد شد. البته در این میان بخشی 
از آزادراه مرند-تبریز هم پیشرفت فیزیکی بالایی دارد و اگر تامین مالی آن به 
موقع انجام شود، قابلیت به پایان رساندن این محور آزادراهی نیز وجود دارد اما 
اگر این اتفاق رخ ندهد، آن را در سه ماهه نخست سال آینده افتتاح خواهیم کرد.

قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی گفت: هر گونه تغییر قیمت کالاها باید 
از طریق سازمان حمایت اعلام شود و تا زمانی که این سازمان تغییرات 
قیمت ها را اعلام نكرده اســت، هرگونه افزایش قیمت، تخلف محسوب 

می شود.
محمدصادق مفتح در رابطه با افزایش قیمت تایر، روغن موتور، مواد شوینده و  سایر کالاها در 
روزهای اخیر و میزان نظارت دولت در این باره، اظهار داشت:  سازمان حمایت بازوی کارشناسی 
ستاد تنظیم بازار است و شرکت های تولید کننده در صورت درخواست افزایش قیمت مستندات 
را به سازمان حمایت ارائه می دهند و سازمان حمایت نیز پس از بررسی و آنالیز قیمت ها آن 
را برای بررسی نهایی و تایید در اختیار ستاد تنظیم بازار قرار می دهد.وی تأکید کرد: بنابراین 
سازمان حمایت جایگاه کارشناسی دارد و ستاد تنظیم بازار در نهایت تصمیم می گیرد که یک 

کالایی افزایش قیمت داشته باشد یا خیر. 
قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه به عنوان قائم مقام 
وزیر صمت و وزارتخانه ای که نماینده  در ستاد تنظیم بازار دارد بفرمایید که آیا با افزایش قیمت  
کالاهایی از قبیل تایر و روغن موتور توسط ستاد تنظیم بازار در روزهای اخیر موافقت شده 
است؟ گفت: هرگونه تغییر قیمتی در مورد کالاهای مختلف باید توسط سازمان حمایت از 
طریق اطلاعیه یا درج در سامانه 12۴ اعلام شود، بنابراین تا زمانی که سازمان حمایت تغییرات 
قیمت ها را از طریق اطلاعیه اعلام نکرده و یا در سامانه 12۴ ثبت و درج نکرده است به این 
معناست که فرآیند تصمیم گیری در مورد قیمت کالا هایی که تولیدکنندگان درخواست افزایش 

قیمت داده اند تکمیل نشده است. 
مفتح با بیان اینکه قیمت گذاری هر کالایی فرآیند تصمیم گیری مخصوص به خود را دارد، 
اظهار داشت: به طور کلی قیمت تمام کالاها، فارغ از اینکه مربوط به کدام سازمان یا وزارتخانه 
هستند، از آنجا که سازمان حمایت یک سازمان فراوزارتخانه ای است، این سازمان باید تغییرات 
قیمت آنها را از روش هایی که ذکر شد اعلام کند. قائم مقام وزیر صمت در امور بازرگانی اظهار 
داشت: بنابراین سازمان حمایت در مورد تغییرات قیمت چه اطلاعیه بدهد و چه اطلاعیه ندهد 
ملاک قیمت کالاها، قیمت های مندرج در ســامانه 12۴  سازمان حمایت است. وی افزود: 

بنابراین اگر قیمت جدید کالایی در سامانه 12۴ سازمان حمایت ثبت نشده باشد یعنی در مراجع 
تصمیم گیری قیمت تصویب نشده است. 

وی بیان داشــت: درباره تغییرات قیمت کالاها در بسیاری موارد ممکن است که سازمان 
حمایت اطلاعیه صادر نکند اما در سامانه قیمت های جدید را اعلام می کند و همکان ملاک 
واقعی است. مفتح در پاسخ به این سوال که در رابطه با افزایش قیمت کالاهایی مانند تایر، 
مواد شوینده، روغن موتور و سایر کالاها که سازمان حمایت هیچ گونه  مصوبه ای در رابطه با 
افزایش قمیت این کالاها صادر نکرده است اما قیمت این کالاها در بازار افزایش یافته است، 
چه باید کرد؟ گفت: هرگونه افزایش قیمتی بدون اعلام اطلاعیه ســازمان حمایت در مورد 
افزایش قیمت تخلف است. وی در پاسخ به این سوال که شما از تخلف صحبت می کنید در 
حالی که در تمامی بازار این تغییرات قیمت اعمال شده و قیمت تایر خودروها و روغن موتور 
افزایش یافته است آیا با توجه به گستردگی این تخلفات امکان برخورد با آن وجود دارد؟ گفت: 
گستردگی تخلف موجب نمی شود که آن تخلف قانونی شود، اگر تخلفی حتی در حد گسترده 

انجام شود باید با آن برخورد شود. 
وی در پاسخ به این سوال که در حالی که همه واحدهای صنفی عرضه تایر اتومبیل و روغن 
موتور و نیز شوینده، قیمت ها را گران کرده اند و مردم در مقابل این تخلفات چه باید بکنند؟ 
گفت: پاسخ این سوال ۴0 سال است که داده شده است، مردم می توانند با سامانه 12۴ سازمان 
حمایت تماس بگیرند و گران فروشی را اعلام کنند تا اقدامات لازم درباره آن انجام شود و 

موضوع مورد رسیدگی قرار گیرد. 
طبق اطلاعیه ای که تولید کنندگان تایر در فضای مجازی منتشر کردند قیمت تایرهای رادیال 
به میزان ۳0 درصد افزایش یافت و قیمت تایرهای بایاس نیز بین 15 تا 25 درصد افزایش 
یافت.همچنین در روزهای اخیر خبری در فضای مجاز منتشر شد مبنی بر اینکه با موافقت 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، قیمت محصولات روانکار موتوری )روغن 
موتور(  به میزان 25 درصد افزایش یافته است. در روزهای اخیر افزایش قیمت مواد شوینده، 
تن ماهی، سس مایونز و حتی برخی از برندهای   تولید کننده بیسکویت و پفک نیز از طریق 

انجمن های مربوطه یا فضای مجازی اعلام شده است.

کدامآزادراههاامسالافتتاحمیشوند؟
معاونوزیرراهپاسخداد؛

تغییر قیمت بدون تأیید سازمان حمایت تخلف است
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